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   گزارش2
جهان�ي رس�يدن 
برخ�ي مكان ه�ا 
مي توان�د تأثي�ر زي�ادی در افزاي�ش تع�داد 
گردشگران و رونق اقتصادي مناطق داشته باشد 
و نقش مهمي را در اشتغال و درآمدزايي ايجاد 
كند، ب�ا وجود اي�ن در برخ�ي مواق�ع برخي 
بي تدبيري ها عملاً جلوي اين اتفاق را مي گيرد 
كه به عنوان مثال مي توان از قطع درختان چنار 
قديمي يكصد س�اله در ش�هر راين در استان 
كرمان توسط ش�هرداري نام برد كه قرار بود از 
سوي يونس�كو به عنوان باغشهر ثبت جهاني 
شود ؛ موضوعي كه عملًا تمام تلاش چند ساله 
س�ازمان ميراث فرهنگي اس�تان را بر باد داد. 

    
ش��هر تاريخي راين در اس��تان كرمان به دليل 
داشتن چنارهاي كهنسال و دومين بناي بزرگ 
خش��تي جهان همواره مورد توجه گردشگران 
داخل��ي و خارجي بوده اس��ت.  در اي��ن ميان ، 
باغش��هر راين به دليل قرار گرفتن در منطقه اي 
سردسير و تاريخي راين ، مملو از درختان ميوه 
و خانه هاي تاريخي است كه در دامنه كوه هزار 
بنا شده اس��ت كه در كنار اين مهم، وجود آبشار 
راين كه به صورت طبقاتي ش��كل گرفته است، 
به اين ش��هر جاذبه اي خاص داده اس��ت.  با اين 
حال باغش��هر راين به دليل داشتن چنارهايش 
كه بيش از يكصد سال از عمر آنها مي گذرد، در 
شوراي معماري كشور به عنوان باغشهر تاريخي 

به ثبت رسيده است. 

   قطع درختان خط بطلاني بر ثبت جهاني
در حالي كه پرونده اين ش��هر پس از ش��هر بم به 
عنوان دومين پرونده ثبت منظر فرهنگي در حال 
آماده س��ازي و تدوين براي فرستادن به يونسكو و 
بازديد بازرسان اين نهاد بين المللي بود اما اتفاقي 
غيرمنتظره موجب ش��د تا تمامي اين تلاش ها در 
اثر بي توجهي ش��هرداري راين بر ب��اد رود چراكه 
به گفته شاهدان، چند ش��ب قبل شهرداري راين 
با هدف تعريض خيابان منتهي ب��ه ارگ تاريخي 
راين اقدام به قطع تعدادي از درختان چنار و نارون 
كه عمر برخي از آنها ۱۰۰ س��ال بود، كرد.   مدير 
روابط عموم��ي ميراث فرهنگي اس��تان كرمان با 

تأييد اين موضوع مي گويد:» از آنجا كه شهر راين 
پتانس��يل هاي قابل توجهي از نظر تاريخي، بافت 
شهري و فرهنگ و باغشهر بودن و مناظر طبيعي 
دارد، بنابراين اين مهم موجب شد تا مقدمات كار 
براي ثبت جهاني شدن در دس��تور كار مسئولان 
سازمان ميراث فرهنگي قرار بگيرد.«  محمدمهدي 
افضلي با اظهار بي اطلاعي از تعداد دقيق درختان 
قطع شده مي افزايد:»وجود اين درختان ۱۰۰ساله 
از جمله دلايلي بود كه مي توانس��ت تأثير بس��يار 
بالايي در ثبت جهاني آن داشته باشد.« وي با اشاره 
به اينكه راي��ن در صورت ثبت جهاني شش��مين 
پرونده جهاني كرمان خواهد بود، ادامه مي دهد: »با 

اين حال اين اتفاق غيرمنتظره دچار نگراني شده 
چراكه بازرسان يونسكو در بازديد از شهر با توجه 
به قطع شدن درختان چنار كهنسال، مانع ايجاد 
می كنند.« ب��ه گفته مدير رواب��ط عمومي ميراث 
فرهنگي استان كرمان ، از آنجا كه اين منطقه تأثير 
بالايي در حضور گردشگران ايراني و خارجي دارد، 
بنابراين نگهداري و حراست از داشته هاي اين شهر از 
اهميت فوق العاده اي برخوردار است.  رئيس ميراث 
فرهنگي استان كرمان با اشاره به اهميت حفظ آثار 
تاريخي و طبيعي در اين منطقه مي گويد:»تأثير 
وجود اين مكان ها در ثبت جهاني اين شهر مي تواند 
موجب افزايش حضور گردش��گران به اين شهر و 
رونق اقتصادي شهر راين ش��ود.« محمود وفايي 
مي افزايد:»از آنجا كه رفت و آمد خودروهاي عبوري 
از شهر جيرفت، بندرعباس و بافت به سمت كرمان 
و بم از منطقه راين عبور مي كنند،بنابراين اين مهم 
سبب شده تا مسير كم عرض اين خيابان جوابگوي 
خودروهاي عبوري نباش��د و عملًا اين مهم سبب 
شد تا شهرداري بدون هماهنگي با سازمان ميراث 
فرهنگي اقدام به قطع درختان كن��د.« وي ادامه 
مي دهد:» از آنجا كه شهر راين يك شهر تاريخي و 
توريستي محسوب مي شود، از اين رو انجام هر گونه 
فعاليت عمراني و اقدامات توس��عه اي در اين شهر 
نيازمند تأييد ميراث فرهنگي است. « به گفته اين 
كارشناس فرهنگي ، چنارهايي با عمر ۵۰ تا ۱۰۰ 
سال در كنار بافت تاريخي شهر و ارگ خشت گلي بر 
جاي مانده از دوران ساسانيان از جمله دلايلي است 
كه موجب شد سازمان ميراث فرهنگي در زمينه 

ثبت جهاني اين منطقه اقدام كند. 

   كرمانشاه: مديرعامل بيمارس��تان امام خميني)ره( كرمانشاه از 
افزايش دستگاه هاي دياليز اين بيمارس��تان به 22 دستگاه خبر داد. 
دكتر بهنام رضا مخصوصي با اش��اره به نصب سه دستگاه دياليز جديد 
در بيمارستان امام خميني)ره(، و با اشاره به افزايش تخت هاي بخش 
دياليز بيمارستان به ۱6 تخت، اظهار كرد: بخش دياليز در سه شيفت 
كاري فعال است و در هر شيفت كاري ۱6 بيمار به طور همزمان دياليز 
مي شوند و در مجموع 48 بيمار روزانه به اين بخش مراجعه مي كنند. 

   كرمان: استاندار كرمان گفت: به علت نبود مديريت و درايت در حوزه 
آب و خاك، موجب ات��لاف منابع آبي در 
كشور و استان درگذشته شده ايم. عليرضا 
رزم حسيني با اش��اره به اين كه در بخش 
كشاورزي، استان كويري كرمان 2۵ درصد 
باغات كشور را دارد، افزود: استان هاي يزد 
و كرمان دچار خشكسالي هستند و تغيير 
اقليم كه از دهه پيش پيش بيني مي ش��د، 

اتفاق افتاده است. وي اظهار كرد: در استان كرمان برداشت آب از منابع 
زيرزميني 6/2 ميليارد مترمكعب است كه نزديك به 6ميليارد آن در 

كشاورزي استفاده مي شود. 
   ايلام: كارگزار توسعه اشتغال استان ايلام با بيان اينكه تكاپو طرحي 
توسعه اي است، نه تسهيلات محور، گفت: سند توسعه اشتغال استان بايد 
متناسب با منابع و مزيت هاي استان، عرضه و تقاضاي نيروي كار و توجه 
به سيستم كسب و كاري هر شهرستان تنظيم شود. هدايت پويا با اشاره 
به اقدامات انجام شده در راستاي ايجاد اش��تغال فراگير و اجراي طرح 
»تكاپو« در اين استان اظهار كرد: با در نظر گرفتن شاخص هاي اشتغال، 
درآمد، اثرات زيست محيطي، مصرف انرژي، ميزان توسعه پذيري رسته، 
پتانس��يل ارتقا، مزيت رقابتي و روابط بين رس��ته اي، ۱۰ رسته داراي 

اولويت استان ايلام را شناسايي و معرفي كرديم. 
   سمنان: مدير مطالعات پايه منابع آب شركت آب منطقه اي سمنان 
گفت: متوسط تبخير سالانه در استان سمنان 2 هزار و 2۰۰ ميلي متر 
است كه س��ه برابر ميزان متوس��ط تبخير آب در جهان است. هادي 
مصطفايي افزود: متوس��ط تبخير س��الانه در دنيا 7۰۰ ميلي متر و در 
كشور 2 هزار ميلي متر است. متوسط سالانه بارندگي نيز در جهان 86۰ 
ميلي متر، در كشور 24۰ ميلي متر و در استان سمنان ۱2۰ ميلي متر 
است. وي تصريح كرد: هدف ما در دفتر مطالعات پايه منابع آب بيشتر 
مديريت شبكه، سنجش منابع آب سطحي و زيرزميني، آماربرداري، 

بررسي روند كمي و كيفي منابع آب استان و... است. 
   آذربايجان غرب�ي: مدي��ركل تع��اون، كار و رف��اه اجتماع��ي 
آذربايجان غربي از اختصاص 48۰ ميلياردتومان براي اش��تغال پايدار 
روستايي و عش��ايري در آذربايجان غربي خبر داد. رضا نقي زاده افزود: 
تاكنون 48۰ميلياردتومان براي اش��تغال پايدار روستايي و عشايري 
استان اختصاص يافته و در س��ال ۹6 نيز ۱6۹ميليارد تومان كه از اين 
مقدار تاكنون تنها 6۳ ميليارد تومان وصول شده است. وي به عملكرد 
اشتغال روستايي در ۱۰ ماهه سال جاري اشاره و تصريح كرد: بيش از 
6 هزار نفر در س��امانه كارا ثبت نام كرده اند كه در بخش خدمات ۱۳۳ 
نفر در بخش صنعت۹۳2 نفر و در بخش كش��اورزي ۵ هزار و 6۳6 نفر 

خواهان اشتغال هستند. 
   يزد: مديركل دامپزشكي استان يزد از استقرار پست هاي قرنطينه 
در محوره��اي مواصلاتي اين اس��تان با هدف كنترل و پيش��گيري از 
شيوع و انتقال بيماري آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان خبر داد. علي اكبر 
حداد زاده اظهار كرد: با توجه به نقش دامپزشكي در جلوگيري از حمل 
و نقل غير مجاز دام و طيور، احتمال حمل و نقل محموله آلوده و بدون 
مجوز و با هدف كنترل و پيشگيري از شيوع و انتقال بيماري آنفلوانزاي 
فوق حاد پرندگان، اداره كل دامپزش��كي استان اقدام به راه اندازي سه 
پست قرنطينه دامپزش��كي در محورهاي ورودي استان كرده است. با 
راه اندازي اين پست ها امكان فعاليت و كنترل در راستاي برخورد جدي 
با ورود غيرقانوني و بدون مجوز محموله هاي دامي به اس��تان بيش از 

پيش فراهم شده است. 

 اگرچه با اعلام هش��دارهاي سازمان هواشناسي 
كش��ور در خصوص احتمال بارش هاي سيل آسا 
و كاه��ش دماي ه��وا در نواحي مختلف اس��تان 
كرمانشاه به ويژه مناطق زلزله زده انتظار مي رفت 
مديريت بحران با يافتن تدابير و راهكارهاي مؤثر 
از خسارات احتمالي ناشي از بروز سيلاب در اين 
نواحي پيش��گيري كند اما متأسفانه پس از چند 
س��اعت بارش، چادرها و كانكس ه��اي 2۵ هزار 

خانوار زلزله زده به زير آب رفت! 
در حالي كه با گذشت بيش از سه ماه از وقوع زلزله 
7/۳ ريشتري ويرانگر كرمانش��اه انتظار مي رفت 
با توجه به برودت هواي اس��تان وضعيت اسكان 
زلزله زدگان س��امان بگيرد نه تنها بيش از نيمي 
از خانوارها همچنان از داش��تن كانكس بي بهره 

هستند بلكه چادرهاي برپا شده هم به دليل عدم 
جانمايي صحيح در مسير سيلاب ها برپا شده اند.  
در اين ميان مسئولان مربوطه در واكنش به اين 
اتفاق مدعي شده اند در خصوص برپايي چادرها 
در مكان صحيح هش��دارهاي لازم داده ش��ده و 
مردم بايد چادرهايش��ان را در نقطه مناسبي برپا 
مي كردند! گويا وظيفه اين آقايان به ظاهر مسئول 
اعلام هشدار صرف اس��ت و با بي توجهي مردم به 

اخطارها، ديگر وظيفه اي بر دوش آنها نيست!
   چادر تهيه كرديم مردم نخواستند!

پس از وقوع س��يلاب در منطقه زلزل��ه زده و زير 
آب رفتن كانكس ه��ا و چادره��اي زلزله زدگان 
فرماندار سرپل ذهاب به عنوان يك مقام مسئول 
به بيان برخي توضيحات در مورد وضعيت پيش 

آمده پرداخت.  فرماندار س��رپل ذهاب با اشاره به 
بارندگي هاي ش��ديد چند روز اخير و مشكلاتي 
كه براي زلزله زدگان رخ داده گفت: كمپ هايي را 
براي جابه جايي چادرهاي مردم در نظر گرفتيم، 
اما بيشتر مردم حاضر به جابه جايي نشدند چراكه 
مردم همچنان تمايل دارند در نزديكي خانه هاي 

مخروبه شان باشند!
اكبر سنجابي با بيان اينكه شدت بارندگي روزهاي 
اخير بس��يار زياد بود و چون برخ��ي از چادرها و 
كانكس ها در محل خوبي برپا نش��ده بودند، آب 
وارد آنها شده است، تعداد خانوارهايي كه اكنون 
در اسكان موقت به سر مي برند را حدود 2۵ هزار 
خانوار اعلام كرد ك��ه در چادر و كانكس به س��ر 
مي برند.  پس از گذشت دو روز از وقوع سيلاب در 

سرپل ذهاب هنوز هيچ خبري از تمهيدات ستاد 
بحران و دستگاه هاي امداد رسان مخابره نشده و 
تنها حضور نيروهاي مسلح، سپاه، بسيج و ارتش 

در اين منطقه مشاهده مي شود. 
   از كمك هاي مردمي خبري نيست!

در حالي كه چند روز پس از وقوع زلزله مسئولان 
س��ازمان هاي بنياد مسكن، س��ازمان مديريت 
بحران، وزارت مس��كن و شهرسازي، هلال احمر 
و... ساخت و بازسازي خانه هاي تخريبي منطقه 
زلزله زده س��رپل ذه��اب را اولويت اصلي ش��ان 
دانس��تند و با اش��اره به تجربه هاي كش��ور ژاپن 
در بازس��ازي چند ماهه خانه ه��اي زلزله زده در 
خصوص استفاده از فناوري هاي نوين براي ساخت 
خانه هاي سريع و مقاوم وعده هاي بسيار دادند، 
گزارشات رسيده از منطقه مذكور نشان مي دهد 
حتي ابتدايي ترين مرحله براي خانه س��ازي در 

سرپل  ذهاب گذرانده نشده است. 
 اين در حالي است كه چند روز پس از وقوع زلزله7/۳ 
ريشتري كرمانشاه معاون وزير كشور اعلام كرد: در 
صورت تأمين اعتبار مورد نياز از سوي دولت 7- 8 
ماهه با همكاري دس��تگاه ها و مشاركت مردم كار 
نوسازي و بازسازي منازل مسكوني زلزله زدگان را 
به انجام خواهيم رساند. اسماعيل نجار با بيان اينكه 
4 هزار و ۵۰۰ واحد مس��كوني ش��هري و ۱۱ هزار 
واحد مسكوني روستايي نياز به تخريب، بازسازي و 
نوسازي دارد، گفت: همچنين ۱۵ هزار واحد نيازمند 
به تعميرات با تأمين اعتبار از سوي دولت، نوسازي و 

بازسازي مي شوند!
حالا س��ه ماه از مدت زمان تعيين شده گذشته و 
مردم هنوز چش��م انتظار تحقق وعده ها هستند! 
ضمن اينكه از هزينه ك��رد كمك هاي ميلياردي 
مردمي نيز كه به منظور تهيه مسكن و سرپناه براي 
زلزله زدگان جمع آوري شده بود نيز خبري نيست.  
موضوعي كه چندي پيش م��ورد انتقاد فرماندار 
سرپل ذهاب هم قرار گرفت. اكبر سنجابي با انتقاد 
از اينكه خبري از سلبريتي ها نيست و معلوم نيست 
كمك هاي مردمي را كجا هزينه كرده اند گفت: در 
شهرستان براي س��اماندهي و هدايت كمك هاي 
مختلف به زلزله زدگان در مس��ير درست و براي 
رفع نيازها، شوراي معتمدين متشكل از بزرگان و 
مسئولان تشكيل شده است و قرار نيست هر كس 
منابع در اختي��ارش را صرف اقدامات��ي با اهداف 
نامشخص و بي ربط كند.  وي افزود: تقاضا داريم كه 
اين افراد با سرعت عمل بالاتري بيايند و كمك ها را 

تقسيم كنند و از ما حتماً اطلاعات بگيرند. 
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زندگي 25 هزار خانوار سرپل ذهاب روي آب!
در شرايطي كه سيلاب زندگي مردم زلزله زده را مختل كرده است، مسئولان به دادن هشدار بسنده كرده اند!

تبر شهردار »راين« ثبت جهاني باغشهر كرمان را شكست
 وجود چنارهايي با عمر ۵۰ تا 1۰۰ سال در كنار بافت تاريخي شهر و ارگ خشت گلي

 از جمله دلايلي است كه موجب شد سازمان ميراث فرهنگي در زمينه ثبت جهاني اين منطقه اقدام كند

 پرداخت تسهيلات اقتصادي 
به روستاييان البرز    

مديركل دفتر امور روستايي و شوراهاي     البرز
استانداري البرز گفت: در نيمه نخست 
سال آينده تسهيلات اقتصادي به روس�تاييان ارائه خواهد شد تا 

مشكلات اقتصادي در اين مناطق مرتفع شود. 
غفور قاسم پور افزود: در سال آينده تش��كل امور روستايي در استان البرز 
تشكيل خواهد شد. زيرا 4 هزار بيكار در روستاهاي استان البرز وجود دارد 
و اگر موفق نشويم شرايط بهتري پيرامون اشتغال به وجود آوريم با مشكل 
مواجه خواهيم شد.  وي بابيان اينكه در بحث اشتغال از استان هاي ديگر 
موفق تر عمل كرده ايم، بيان كرد: ما در تلاش هس��تيم كه در شش ماهه 
نخست سال ۹7 تسهيلاتي جهت رونق اقتصادي به روستاها ارائه كنيم.  
قاسم پور در رابطه با سازمان آبفاي روستايي گفت: آبفاي روستايي سازماني 
جديد و با امكانات بسيار كم به شمار مي آيد كه لازم است با ارتقا و بهبود 
شرايط ارائه خدمات بيشتري داشته باشد.  وي ادامه داد: براي رسيدگي و 
رفع مشكلات روستايي نيازمند وجود اعتبار كافي هستيم كه در حال حاضر 
تأمين نشده است.  مديركل دفتر امور روستايي و شوراهاي استانداري البرز 
بيان كرد: بايد توجه بيشتر و نگاه جدي تر به مشكلات روستايي داشته باشيم 

تا بتوانيم از ظرفيت روستاها نهايت استفاده را ببريم.

 اجراي طرح مديريت حوزه جامع آبخيز 
در ۶2 هزار هكتار از اراضي لرستان    

معاون آبخيزداري اداره كل منابع طبيعي     لرستان
از اجراي ط�رح مديريت ح�وزه جامع 
آبخيز در سطح ۶۲ هزار هكتار از اراضي لرس�تان خبر داد و نقش 
مردم در اجراي اين طرح را بس�يار مهم و تأثيرگ�ذار ارزيابي كرد. 
محمدحسين بابايي گفت: طرح مديريت حوزه جامع آبخيز در سطح 62 
هزار هكتار از اراضي شهرستان هاي خرم آباد، چگني، دورود و اليگودرز 
در حال اجراس��ت.  وي با اش��اره به اينكه در اجراي طرح مديريت جامع 
حوزه هاي آبخيز، از ظرفيت مردمي استفاده مي شود بيان كرد: نقش مردم 
در اجراي اين طرح جامع، بسيار مهم و تأثيرگذار است.  معاون آبخيزداري 
اداره كل منابع طبيعي لرس��تان با بيان اينكه اين طرح براساس رويكرد 
علمي و جامع نگري و به منظور مديريت جامع با مشاركت جوامع محلي و 
بهره برداران ذينفع در عرصه هاي منابع طبيعي در حوزه هاي آبخيز اجرايي 
مي شود، تصريح كرد: اجراي كامل و دقيق طرح هاي حفاظتي در اراضي 
ملي باهدف حفظ و حراست از عرصه هاي ملي و طبيعي با همكاري مردم 
و دستگاه هاي كشور امكان پذير اس��ت. وي به كاركردهاي اجراي طرح 
مديريت يكپارچه و جامع حوزه هاي آبخيز اشاره كرد و يادآور شد: حفظ 
منابع پايه از جمله آب، خاك، بهبود تنوع زيستي، بهبود معيشت جوامع 
محلي، كاهش فرسايش خاك، رسوب، جلوگيري از بروز سيلاب، كاهش 
اثرات خشكسالي، افزايش بهره وري در منابع طبيعي، بهبود كيفيت آب 
شرب و كشاورزي و كاهش آثار تغييرات اقليمي، از جمله كاركردهاي مهم 

اجراي طرح مديريت جامع حوزه هاي آبخيز است. 

 بزرگراه تهران – شمال 
تا پايان سال جاري زير بار مي رود    

مدي�ركل راه و شهر س�ازي اس�تان     مازندران
مازندران از زي�ر بار رفت�ن چهار خط 
اصل�ي ب�زرگ راه ته�ران – ش�مال ت�ا پايان امس�ال خب�ر داد. 
عبدالله به��ادري در مورد پ��روژه بزرگراه تهران � ش��مال ب��ا بيان اينكه 
8۱كيلومتر از بزرگراه تهران- شمال در حوزه مازندران بوده است، اظهار 
كرد: از اين مقدار 7۹ كيلومتر آن انجام شده و پنج كيلومتر از بزرگراه باقي 
مانده است.  وي تصريح كرد: از پنج كيلومتر باقي مانده براي اتمام بزرگراه 
در حوزه مازندران، بحث تملك آن مطرح بوده كه در دس��ت اقدام است.  
مديركل راه و شهر س��ازي مازندران در مورد زمين ه��اي اطراف بزرگراه 
خاطرنشان كرد: زمين هاي اطراف شخصي بوده كه بحث تملك آن در حال 
انجام است و بخشي ديگر از زمين هاي شخصي نيز به دولت واگذار مي شود.  
بهادري هزينه اتمام و بهره برداري از پروژه را 2۰۰ ميليارد تومان برآورد كرد 
و افزود: همچنين تاكنون قريب به ۵۰۰ ميليارد تومان براي اين پروژه هزينه 
شده است.  وي خاطرنشان كرد: در صورت وجود شرايط جوي مطلوب؛ 
محور اصلي تا پايان سال به بار مي نشيند.  مديركل راه و شهر سازي مازندران 
گفت: در بحث زيرگذرها، كانال ها، تقاطع و پل ها به مرور زمان و متناسب با 

اجرا تكميل مي شود اما چهار خط اصلي، پايان سال زير بار مي رود. 

 در پي بارندگي ه�اي م�داوم روزه�اي اخير و جاري ش�دن س�يلاب، 
چادر و كانكس هاي زلزله زدگان س�ر پل ذهاب دچار آبگرفتگي شد و 
زندگي را براي ساكنان دردكشيده اين منطقه سخت تر كرد. وضعيتي 
كه انتظ�ار مي رفت ب�ا توجه به هش�دارهاي س�ازمان هواشناس�ي و 
آگاهي از ش�رايط آب و هوايي اين منطق�ه در اين فصل س�ال و البته 

وعده ه�اي مس�ئولان مربوط�ه و متوليان، قب�ل از وق�وع، راهكاري 
براي آن پيدا مي ش�د. حالا در ش�رايطي كه بيش از 2۵ ه�زار خانوار 
زلزله زده مكان موقت زندگي ش�ان زير آب رفته مسئولان در تلاشند 
ت�ا ت�وپ را در زمين م�ردم بيندازن�د و با اي�ن بهانه كه هش�دارهاي 
لازم به مردم داده ش�ده ب�ود از زير بار مس�ئوليت ش�انه خالي كنند. 

مريم احمدي
   گزارش يك

 يادمان هاي عملياتي خارگ استان بوشهر 
ميزبان زائران راهيان نور دريايي

جانشين فرمانده سپاه امام صادق )ع( استان بوشهر گفت: بزرگ ترين     بوشهر
دستاورد اردوهاي راهيان نور آش�نايي با ارزش هاي هشت سال دفاع 

مقدس، براي مقابله با هجمه ها و توطئه هاي دشمن است. 
سرهنگ حميد خرمدل افزود: ايده راهيان نور دريايي در چند سال پيش در استان بوشهر مطرح و خوشبختانه 
اين ايده محقق شد كه بر اساس تصميمات اتخاذ شده، مقرر گرديد كه اقشار متخصصان بسيج مانند اساتيد 
دانشگاه ها، پزشكان، فرهنگيان و ساير بسيجيان متخصص در قالب راهيان نور دريايي از جزيره خارگ بازديد 
كنند.  وي گفت: اين هنر ماست كه بتوانيم نقش خارگ را در دوران دفاع مقدس تبيين كنيم و لازم است كه اين 
حماسه آفريني  ها براي تمام مردم مطرح شود كه راهيان نور دريايي سفيران خوبي براي انتقال اين مفاهيم هستند.  
جانشين فرمانده سپاه امام صادق )ع( افزود: جاي تأسف دارد كه ما بعد از پايان دوران دفاع مقدس نتوانسته ايم 
نشانه هاي جنگ را در خارگ حفظ كنيم و در حال حاضر به جز بيمارستاني كه از آن ايام در خارگ به جا مانده 

است بيشتر بعُد يادمان  هاي معنوي آن در راهيان نور دريايي مد نظر قرار گرفته است. 

 بهره مندي صندوق بيمه اجتماعي روستاييان و عشاير
 از مزاياي بازنشستگي

اعضاي صندوق بيمه اجتماعي كش�اورزان، روس�تاييان و عشاير     هرمزگان
مي توانند از مزاياي بازنشس�تگي پيش از موعد بهره مند ش�وند. 
مدير صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير هرمزگان با اعلام اين خبر گفت: افرادي كه 
حداقل ۱۰ سال سابقه پرداخت حق بيمه داشته باشند و 7۰ سال سن دارند مي توانند متقاضي بازنشستگي 
پيش از موعد باشند.  محمدعلي دشوارگر افزود: بازنشستگي پيش از موعد از جديدترين نوع خدمت اين 
بيمه است.  وي تصريح كرد: روستاييان و عشاير، كشاورزان غيرساكن در روستا، شاغلان فصلي و ساكنان 
شهر هاي زير 2۰ هزار نفر، رانندگان حمل بار و مسافر برون شهري در روستا ها و شهر هاي زير 2۰ هزار نفر 
و مددجويان كميته امداد امام خميني و بهزيستي مي توانند عضو اين صندوق شوند.  مدير صندوق بيمه 
اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير هرمزگان اظهار كرد: مستمري پيري، مستمري بازماندگان و 
مستمري از كار افتادگي كلي از ديگر مزاياي اين بيمه است.  دشوارگر خاطرنشان كرد: افراد مي توانند براي 

عضويت در اين صندوق سالانه حداقل 2۱۰ هزار تومان و حداكثر 48۰ هزار تومان پرداخت كنند. 

88498441سرويس  شهرستان

مشعل گاز 4 روستاي گنبد روشن شد  
طي مراسمي و با حضور قرجه طيار نماينده 

مردم شهرستان گنبد در مجلس، كريمي   گلستان
معاون استاندار و فرماندار شهرستان، صفرعلي جمال ليواني مديرعامل 
گاز گلستان و تني چند از مسئولان استان و شهرستان مشعل گاز چهار 
روستاي قره ماخر، بيش�ك تپه، آرا قوني و قره كس�لخه روشن شد. 
 صفرعلي جمال ليواني مدير عامل گاز گلستان با تشريح پروژه هاي قابل 
افتتاح گفت:براي گاز رساني به اين چهار روستا بالغ بر 6۳ ميليارد و ۳۰۰ 
ميليون ريال از محل اعتبارات عمراني هزينه ش��ده است كه در همين 
راستا تعداد 2 هزارو 6۱ نفر از اين نعمت الهي برخوردار خواهند شد.  وي 
تصريح كرد: از تعداد ۱6۳ روستاي شهرستان گنبد تاكنون ۱۳6 روستا 
گازدار شده اند كه از اين ميزان تعداد 44 روستا با هزينه اي بالغ بر ۳۰4 
ميليارد ريال و با پوشش جمعيتي 27 هزار و  6۳۰ نفر در دولت تدبير و 
اميد گازرساني شده است.  مديرعامل گاز گلستان با اشاره به اينكه بالغ بر 
۹۳ درصد روستاهاي شهرستان گنبد كه قابليت گازرساني دارند ازنعمت 
گازطبيعي برخوردار مي باشند گفت: در حال حاضر گازرساني به تعداد 
چهار روستا شهرستان در دست اجرا بوده و شش روستا نيز در مرحله 

انتخاب پيمانكار، طراحي و مطالعه و امكان سنجي مي باشد. 

 نرخ مشاركت زنان 
در فعاليت هاي اقتصادي زنجان پايين است  

معاون آمار و اطلاعات سازمان مديريت 
و برنامه ريزي اس�تان زنج�ان از پايين   زنجان

بودن ن�رخ مش�اركت اقتصادي زن�ان در اين اس�تان خب�رداد. 
 حسين اميدمقدم گفت: نرخ بيكاري زنجان در سال ۹2 حدود ۹/۹درصد 
بوده و همچني��ن نرخ بيكاري در س��ال ۹۳ به ۹/8، در س��ال ۹4 به ۹/6 و 
پارسال به ۹/7 درصد رسيده است.  اين مسئول ادامه داد: در سال ۹4 نيز 
نرخ بيكاري كل استان ۹/6 درصد بوده كه روند مطالعات نرخ بيكاري نشان 
از آن دارد كه طي سال هاي اخير نرخ بيكاري در استان تك رقمي بوده و بايد 
براي كاهش نرخ بيكاري اقدامات جدي انجام داد همچنين به نظر مي رسد 
در زمينه اشتغالزايي در اين استان مسئولان به لايه هاي سخت نرخ بيكاري 
رسيده اند و استمرار كاهش اين نرخ، اقدامات جدي تري را مي طلبد.  وي با 
بيان اينكه نرخ مشاركت اقتصادي استان در سال گذشته 4۰/8 درصد است، 
افزود: نرخ مشاركت اقتصادي مردان 66/۵ درصد و نرخ مشاركت زنان ۱۵/6 
درصد است كه نرخ مشاركت زنان نيز در كشور تقريباً يكسان است اما بررسي 
ويژگي هاي بازار اشتغال استان و كشور حكايت از نرخ پايين مشاركت زنان در 
فعاليت هاي اقتصادي دارد.  اميد مقدم خاطرنشان كرد: وضعيت كشورهاي 
توسعه يافته نشان مي دهد كه رابطه مستقيمي ميان مشاركت اقتصادي زنان 
و نرخ توسعه يافتگي وجود دارد، اين موضوع لزوم توجه مسئولان به موضوع 
اش��تغالزايي بانوان و فعال س��ازي زنان در جامعه را يادآور مي شود و براي 

رسيدن به توسعه بايد از پتانسيل بالقوه زنان در اقتصاد استفاده كرد. 

 امروز پيكر مطهر 38 شهيد در اصفهان 
تشييع مي شود  

همزمان با ايام شهادت حضرت زهرا)س( 
مراسم تشييع 34 ش�هيد دوران دفاع     اصفهان

مقدس و چهار شهيد مدافع حرم امروز در اصفهان برگزار مي شود. 
از اين تعداد شهدا ۳۰ شهيد گمنام؛ چهار شهيد شناسايي شده و چهار 
ش��هيد مدافع حرم مي باشد كه با حضور پرش��ور مردم ولايي اصفهان 
پيكرهاي مطهر شهدا تشييع خواهد شد.  شهيدان محمدحسن جبلي 
از لنجان، اسداله خدادادي از نجف آباد، حسن پوربافراني از نايين و حمزه 
نعمتي از زرين شهر از شهداي تازه تفحص شده اي هستند كه امروز در 
كنار شهداي مدافع حرم شهيد پرويز باني زاده از اصفهان، احمد عظيمي 
از نجف آباد، محمدعلي س��لطاني و ش��عبان محمدي كه در سوريه به 
شهادت رسيده اند نيز ميان خيل پرشور مردم اصفهان بدرقه خواهند شد 
و در قطعه مدافعان حرم گلستان شهدا به خاك سپرده مي شوند.  شهداي 
تازه تفحص شده كه شناسايي شده اند هم هر كدام در شهرستان خود 
تدفين مي شوند و شهداي گمنام هم در سراسر استان اصفهان همزمان 
با ايام فاطميه به خاك سپرده خواهند شد.  از ميان ۳۰ شهيد گمنامي 
كه از در باغ موزه دفاع مقدس مراس��م وداع با آنها برگزار ش��د، ش��ش 
تن در دانشگاه فرهنگيان، دانش��كده شهيد مهاجر و پالايشگاه صنعت 
نفت اصفهان و مابقي در ش��هرهاي اژيه، تودشك، نايين، مركز پدافند 
هاشم آباد، افوس، سميرم، زرين شهر و فولادشهر تدفين خواهند شد.  در 
اين رابطه سردار مهدي معصوم بيگي فرمانده انتظامي استان اصفهان 
با بيان اينكه در كشور موضوعي سخت تر از دفاع مقدس نداريم، اظهار 
داشت: در آن زمان بيش از ۵۰ كشور به صورت مستقيم و غيرمستقيم 
به دشمن ما كه صدام بود كمك كردند اما به سبب وحدت و اتحاد مردم 
و تبعيت از رهبري با جانفشاني رزمندگان كه دلاورانه و مردانه پاي كار 
ايستادند، دفاع مقدس با پيروزي ايران تمام شد.  وي با تأكيد بر اينكه بايد 
به گونه اي رفتار و عمل كنيم كه مديون خون شهدا نباشيم، خاطرنشان 
كرد: شهدا براي نسل ما پيام هاي بس��ياري دارند چراكه اين افراد زنده 
و جاويدند و تا دنيا دنياس��ت مي درخش��ند و از خودشان به جامعه نور 
مي دهند.  س��يدمحمد صادق نماينده سابق ولي فقيه در سپاه صاحب 
الزمان)عج( اصفهان نيز  اظهار داش��ت: خداوند در قرآن از شهدا بسيار 
تجليل كرده و درجايي مي فرمايد كساني كه در راه خدا كشته شدند را 
مرده نپنداريد چرا كه آنها زنده اند و در نزد خدا روزي مي خورند و شما 
درك اين موضوع را نداريد. وظيفه ما دفاع از نظام و اس��لام و اطاعت از 
امام)ره( و حفظ امنيت كشور است و در اين راه بيشترين جانفشاني را 
شهدايي كردند كه بيش از ۳۰ سال بدن هايش��ان در عراق مانده بود و 
اكنون بازگشته است.  وي افزود: برخي گلايه مي كنند كه چرا پيكر شهدا 
پس از اين همه س��ال به ميهن بازمي گردد. بايد گفت شهدا گل هايي 
هستند كه هرجا وارد ش��وند فضاي آنجا را معطر مي كنند. احياي نام 
شهدا و تجليل از خانواده ش��هدا يك وظيفه بزرگ است، برخي امروز 
در تلاشند ياد و نام شهادت و شهيدان به فراموشي سپرده شود.  صادق 
با بيان اينكه وظيفه ماس��ت با اطاعت از ولايت فقيه    اين راه را استمرار 
بخشيم، خاطرنشان كرد: مقام معظم رهبري در دهه فجر فرمودند مردم 
سختي ها را به جان مي خرند اما تحمل فساد را ندارند. مردم از مسئولان 
گله مند هستند و حضور مردم در راهپيمايي 22 بهمن را بايد پاي نظام 
گذاشت چراكه مردم به رسم شهيدانشان در راه امام)ره( براي لبيك به 

رهبرشان در اين مراسم حضور پيدا كردند. 


